
Pro Flandria ledenvergadering van zaterdag 14 september 2024 – Serwir Hotel St Niklaas. 

 

Beste Vlaamse vrienden , beste leden van Pro Flandria , beste genodigden ,  

Hartelijk welkom op deze eerste vergadering van het nieuwe werkjaar 2024-2025 !  

We zijn opnieuw met velen ondanks het feit dat er nog wel wat leden in vakantie zijn . We zijn ook op 
een nieuwe locatie . De kwaliteit ,de stijl en de ambiente van onze vergaderingen kenmerken onze 
netwerkorganisatie . Pro Flandria, waar Vlaamse ondernemers en academici zich thuis voelen. En dus 
ook aan onze nieuwe leden en aan onze genodigden: van harte welkom!  

Een hartelijk welkom uiteraard aan onze spreker , dhr Bart Van Malderen , ondernemer par 
excellence , we denken dan direct aan Ontex en aan Dry Lock én aan VGP .  Zijn compagnon de route 
, dhr Hugo Van Geet , eveneens gepokt en gemazeld in de ondernemerswereld als oprichter van VGD 
en bestuurder van meerdere vennootschappen ,en onder meer ook Voorzitter van Opera en Ballet 
Vlaanderen en van de denktank Merito , zal zo meteen Bart Van Malderen bij u inleiden. Beide heren 
hebben wortels in Vlaanderen en vleugels naar de wereld !  

Beste dames en heren , het gaat vandaag over ondernemen , over de kern van onze welvaart , over 
de kern ook van onze netwerkorganisatie Pro Flandria die er is voor en door ondernemers en 
academici , het gaat vandaag over die mensen en over die bedrijvigheid die het verschil maakt , het 
gaat over die mensen en die ondernemingen die op eigen risico en met hun eigen middelen de 
bakens uitzetten voor onze welvaart .  Ons welzijn in Vlaanderen hebben we voor een groot gedeelte 
te danken aan Vlaamse ondernemende families , zoals deze van Bart Van Malderen en van Hugo Van 
Geet.   

En uiteraard kunnen zij best ondernemen wanneer al de randvoorwaarden ok zijn . Wanneer de 
overheid , onze politici , onze verkozenen er voor zorgen dat de basis condities juist zitten. Wordt 
ondernemen vandaag voldoende aangemoedigd ? Levert ons onderwijs degelijk opgeleide 
medewerkers af , zijn de loonkosten en de belastingen hier nog redelijk ? Moet de overheid zich zelf 
niet eerder beperken tot haar kerntaken en niet als een keizer koster optreden met allerlei regeltjes 
en procedures en met het opgestoken vingertje . Ondernemen we vandaag nog in een vrije markt of 
eerder in een planeconomie gedreven door allerlei overheidsinterventies en subsidies ?  

 

Beste dames en heren , gezien we uit die chemie sector komen voelen we ons geroepen om toch met 
enige kennis van zaken te reageren op de heisa in de Antwerpse haven . Waarbij de persoonlijke 
verwijten die in De Tijd werden geëtaleerd de discussie helemaal ontsierden.  Uiteraard dienen we 
afstand te nemen van persoonlijke aanvallen waarbij de pot dikwijls de ketel verwijt dat hij zwart 
ziet. Maar los daarvan is deze hele discussie wel bijzonder interessant omdat zij op schrijnende 
manier blootlegt wat er aan de hand is.  

De Green Deal van Europa schrijft immers voor dat tegen 2030 , binnen nauwelijks 5 jaar 40% en 
tegen 2035 , binnen nauwelijks 10 jaar , 60% van de waterstof groen moet zijn omdat bij de 
verbranding van H2 geen CO2 vrijkomt. Groen wil zeggen geproduceerd door elektrolyse van water 
met groene elektriciteit van zonne en windenergie. Vandaag worden massa’s grijze H2 voornamelijk 
intern , in de chemische bedrijven , geproduceerd door aardgas om te zetten in H2 en CO2. Niemand 
heeft er enig idee van hoe deze enorme hoeveelheden H2 overmorgen uit elektrolyse kunnen 
geproduceerd worden. Waterstof is daarenboven een zeer explosief gas en moeilijk te transporteren. 



Ook de Europese rekenkamer zegt dat die Europese doelstelling totaal onrealistisch is .Daarenboven 
is aardgas een milieuvriendelijk product en gaat het omzetten van aardgas tot waterstof gepaard met 
heel wat minder CO2 vorming dan het verbranden van steenkool of olie. Aardgas is een relatief 
propere grondstof die dan toch niet als eerste geviseerd dient te worden. Daarenboven is Europa 
verantwoordelijk voor slechts 7% van de wereldwijde CO2 uitstoot en zijn er naast CO2 wellicht nog 
andere factoren die bijdragen tot de huidige klimaatverandering . 

Wanneer de EU dit nastreeft , wanneer we in Europa voorloper willen zijn in de energie transitie dan 
kan men ook wel begrijpen dat havens zich geroepen voelen om het voortouw te nemen en hun 
haveninfrastructuur maximaal af te stemmen op dat wat komen moet en zo de concurrerende 
havens voor te blijven. Vele van onze chemische bedrijven die het vandaag zeer moeilijk hebben en 
kreunen onder de hoge grondstof en energie kosten weten echter dat één en ander op dit ogenblik 
totaal onrealistisch is ….Die bedrijven reageren niet of nauwelijks in het openbaar , zij vrezen voor 
hun imago indien ze geen lippendienst bewijzen aan de energietransitie met groene waterstof . Zij 
willen ook niet in een ideologische strijd belanden met een aantal wereldverbeteraars .  

Helaas moeten we vaststellen dat Europa beslist zonder grondige kennis van de materie; zonder 
nuance , zonder realistische timing én op basis van een planeconomie zoals we die nog kennen uit de 
vervlogen tijden van de Sovjet Unie..Wanneer PoAB dan massaal wil investeren in waterstof 
infrastructuur en de bedrijven vraagt te participeren en geld op tafel te leggen voor investeringen die 
vandaag elke realiteitszin missen dan passen  die bedrijven en dan ontstaat er een pat stelling die 
zelfs leidt tot persoonlijke aanvallen l... Een heel verhaal om uit te leggen dat de Green Deal met zijn 
goed bedoelde maar wereldvreemde visie onze industrie onderuit haalt en er toe leidt dat er 
vandaag in de Europese chemie niet meer geïnvesteerd wordt. Op termijn moeten we zeker af van 
het massaal verbranden van fossiele grondstoffen . Maar dat dient weloverwogen en op realistische 
wijze te gebeuren. BASF heeft in Duitsland reeds 11 installaties gesloten en zal deze deels 
ontmantelen en overbrengen naar China…. We zagen de takken af van de welvaartsboom waarop we 
zitten…..Gedurende jaren  niet meer investeren betekent op termijn het doodvonnis voor vele 
bedrijven.  De EU zal zijn visie uiteindelijk wel moeten bijstellen maar het kwaad is ondertussen wel 
geschied. 

En nochtans is het allemaal niet zo moeilijk. Zoals Guido reeds dikwijls schreef in de PF Tijdingen: 
zorg dat je van elke energiebron , van elke grondstof wat in huis hebt: een mix van gas , olie , 
kernenergie , zon , wind en dan ben je van geen enkele bron of land te afhankelijk. Maak uw 
huiswerk grondig . Doe geen” jumping to conclusions”. En zeker , waterstof hoort ook bij de energie 
mix ; misschien zelfs witte waterstof want dat is nu de nieuwste piste . Die waterstof zit zoals recent 
werd vastgesteld diep onder de aardkorst en zou misschien ook te ontginnen zijn……..!? 

 

Beste vrienden , we hebben niet de indruk dat het Vlaamse zelfbestuur er nu zit aan te komen…..Het 
getreuzel mede nav de komende gemeenteraadsverkiezingen voorspelt niet veel goeds. Hoe langer 
we wachten met autonomie en financiële responsabilisering hoe dieper de schulden putten worden. 
En hoe groter de kans dat Vlaanderen voor één en ander weer moet opdraven. Alsof Vlaanderen met 
zijn tanende industrie en zijn oeverloze administratie dat nog lang zal kunnen opbrengen !?  

Enkele weken geleden was er de dringende oproep van het OVV , van Paul , eergisteren was er de 
opinie van Remi ; beiden in De Tijd . Beide heren dringen terecht aan op zelfbestuur en financiële 
responsabilisering die een einde moet maken aan de onverantwoordelijkheid van Brussel en 
Wallonië.  



Het is begrijpelijk dat er velen zijn die beginnen twijfelen aan de democratie als we merken hoe er 
hier wordt geregeerd . Velen , ook ondernemers keken naar China waar alles zo veel sneller ging , 
waar onteigeningen en vergunningen veel sneller worden geregeld. Vandaag zien ze er nog kansen 
maar ze kijken toch al met iets andere ogen naar een autocratisch regime dat zich overal mee 
moeit.….….  

Uiteraard willen we dit landje niet vergelijken met dictaturen zoals Iran, Rusland , China of Noord 
Korea . Maar dat wil daarom nog niet zeggen dat we hier democratische hoofdprijzen afschieten. Wel 
integendeel. Om aan de democratie te twijfelen moet er wel één zijn….En daar wringt het Belgisch 
schoentje….In de democratie index bengelen we achteraan net omdat Vlaanderen en Wallonië twee 
aparte democratieën zijn die kunstmatig worden samengevoegd tot iets waar niemand zich in terug 
vindt. Onlangs lazen we nog de uitspraak van een leidend ambtenaar van de federale 
administratie….…. Je wordt pas echt flamingant als je veel met Franstalige politici moet 
onderhandelen.  

Wij Vlamingen dienen er alles op te zetten om de democratie in Vlaanderen te herstellen en het 
zelfbestuur te realiseren. En dat beste vrienden dient snel te gebeuren. Anders is het 
voorgeprogrammeerd dat meer en meer mensen zich afkeren en zullen verlangen naar iets of 
iemand die orde op zaken stelt.. Grote autocratische leiders kunnen we echter missen als kiespijn. Ze 
kunnen misschien aanvankelijk dingen in beweging brengen; de geschiedenis leert ons dat dit telkens 
faliekant afloopt. Overal brengen zij oorlog , onvrijheid , armoede .   

Anderzijds mogen we ons ook niet laten afleiden door de fabeltjes die vandaag voorgelezen worden 
alsof VL en W geen twee aparte democratieën meer zouden zijn gezien W nu wat meer centrum 
rechts gestemd heeft. Een aparte democratie heeft niets te maken met de uitslag maar alles met de 
partijen die er opkomen en die zijn in VL en W compleet verschillend. Buiten de PTB/PVDA is er geen 
enkele Belgische partij. Zelfbestuur is toch een vanzelfsprekendheid , het betekent dat men bestuurd 
wordt door de politici en de partijen die men kiest . Zoals Remi het schreef in het Vlaams Manifest en 
in De Tijd is het onmogelijk onze welvaart duurzaam te verankeren zonder responsabilisering en 
autonomie. En wat als we daarvoor geen medestanders of geen meerderheden vinden ? Wel , 
inderdaad , dat bewijst dan het grote gebrek aan verantwoordelijkheidszin . En ja , dan blokkeert het 
maar . De korte pijn is beter dan het heilloze uitstel van noodzakelijke veranderingen. Dan is het aan 
onze Vlaamse verkozenen om samen aan één zeel te trekken.  

Beste vrienden , Pro Flandria laat dit thema niet los , het zit in ons DNA.  Zelfbestuur is geen doel op 
zich maar het middel voor de ontwikkeling van onze welvaart en ons welzijn. 

Onze volgende ledenvergadering op zaterdag 7/12 zal er opnieuw volledig aan gewijd zijn . Tegen 
dan weten we meer over de politieke stand van zaken. Wij maken op 7 december , net na de 
geschenken van Sinterklaas , de bilan op met Mark Elchardus en met Quinten Jacobs . Over identiteit 
, over zelfbestuur en de wegen daar naar toe heeft Mark Elchardus fantastische boeken geschreven. 
”Reset “ “ Over grenzen “ .Zij zullen de basis vormen van zijn betoog. De jonge jurist Quinten Jacobs , 
uit de stal van Koen Geens , heeft een periodieke column in De Tijd en komt duidelijk op voor 
autonomie en homogene bevoegdheden. We kijken nu al uit naar hun bijdrage op 7/12! 

Tenslotte vraagt onze secretaris penningmeester Lut me u nog even te herinneren aan de 
hernieuwing van het lidmaatschap . Voor 190 euro bent u weer een werkjaar lid van Pro Flandria met 
gratis toegang tot onze ledenvergaderingen en tot ons publiek colloquium. Jongeren onder de 35 
betalen 80 euro. Nieuwe leden zijn uiteraard steeds welkom . 



Beste Vlaamse vrienden , ook de receptie is in die prijs inbegrepen. Die staat nu op ons te wachten. 
Allen daarheen !  

 


